
 

ZÁPIS Z VALNÉ HROMADY  
ČESKÉ BASKETBALOVÉ FEDERACE Z. S.  

KONANÉ DNE 29. DUBNA 2024 

 

A. SVOLÁNÍ VALNÉ HROMADY ČESKÉ BASKETBALOVÉ FEDERACE Z. S. 

Valnou hromadu svolal Výbor České basketbalové federace z. s. (dále jen „ČBF“) podle 
článku 8.3 Stanov ČBF na 29. dubna 2024 od 13 hodin s místem konání v Hotelu Pyramida, 
Bělohorská 24, Praha 6, s následujícím programem jednání: 

1. Zahájení, ověření schopnosti se usnášet, volba: předsedy valné hromady, pracovního 
předsednictva valné hromady, zapisovatele valné hromady, mandátové komise, 
návrhové komise 

2. Zpráva Výboru ČBF 

3. Hospodaření skupiny ČBF za rok 2023 a návrh rozpočtu na rok 2024 

4. Zpráva Dozorčí a odvolací rady ČBF 

5. Úprava řádů a změna Stanov ČBF 

6. Statut a jednací řád Arbitrážní komise 

7. Volba auditora ČBF 

8. Diskuse 

 

Valnou hromadu ČBF zahájil ve 13 hodin generální sekretář ČBF Michael Šob a ověřil schopnost 
Valné hromady ČBF jednat a přijímat platná usnesení. Vzhledem k tomu, že Valná hromada 
ČBF nebyla usnášeníschopná z důvodu nepřítomnosti většiny z celkového počtu členů ČBF s 
hlasem rozhodujícím, bylo jednání ukončeno. 

Náhradní Valná hromada ČBF, ve stejném místě a se stejným programem, byla svolána 
v souladu s článkem 8.11 Stanov ČBF na 13:30 hodin. Podmínky pro konání náhradní Valné 
hromady byly splněny. 

 

B. JEDNÁNÍ NÁHRADNÍ VALNÉ HROMADY ČBF 

 

1. ZAHÁJENÍ, OVĚŘENÍ USNÁŠENÍSCHOPNOSTI, VOLBA 

Valnou hromadu ČBF zahájil generální sekretář ČBF Michael Šob a ověřil počet přítomných 
členů ČBF s hlasem rozhodujícím. V okamžiku zahájení Valné hromady bylo přítomno 42 členů 
s hlasem rozhodujícím, většina pro přijetí usnesení byla stanovena na 22 hlasů (kvorum: 
42/22). 

Generální sekretář dále předložil návrh, aby předsedou Valné hromady ČBF byl zvolen Daniel 
Rada. 



 

Kvorum: 42/22 Pro: 41  Proti: 0 Zdržel se: 1 

Návrh byl přijat. 

 

Předseda Valné hromady následně navrhl činovníky Valné hromady ČBF a provedl jejich volbu:  

Pracovní předsednictvo valné hromady ve složení Miroslav Jansta, Ivo Lukš, Petr Drobný, 
Radek Šír. 

Kvorum: 44/23 Pro: 40  Proti: 0 Zdržel se: 4 

Návrh byl přijat. 

 

Zapisovatel valné hromady Klára Sýkorová. 

Kvorum: 44/23 Pro: 44  Proti: 0 Zdržel se: 0 

Návrh byl přijat. 

 

Mandátová komise ve složení Petra Dědková, Aneta Karlová, Karolína Synecká, Veronika 
Žižková, Adam Čepko. 

Kvorum: 44/23 Pro: 41  Proti: 0 Zdržel se: 3 

Návrh byl přijat. 

 

Návrhová komise ve složení Zdeněk Bříza, Pavel Hlaváček, Tomáš Linhart, Pavel Sušer, Klára 
Sýkorová. 

Kvorum: 44/23 Pro: 42  Proti: 0 Zdržel se: 2 

Návrh byl přijat. 

 

2. ZPRÁVA VÝBORU ČBF 

Zprávu uvedl Miroslav Jansta, předseda ČBF, který zmínil především: 

− nadcházející basketbalová mistrovství, která se budou konat v České republice – 2025 
MS žen U19, EUROBASKET Women 2025, 2026 MS žen U17, 2027 MS mužů U19 

− členem FIBA svět se stal zástupce ČR, Michal Konečný, který je nově ředitelem FIBA pro 
rozvojové programy 

− byla obnovena činnost Asociace basketbalových trenérů, která bude jedním z pilířů 
odbornosti v ČBF 

− novým generálním sekretářem ČBF je Michael Šob 

− marketingová podpora basketbalu zahrnuje především úspěšné zajištění sponzoringu 
pro NBL i ŽBL a přípravu slavnostního večera na oslavu 100 let organizovaného českého 
(československého) basketbalu (27. června); ČBF v posledních letech hodně investuje 



 

do marketingu, návštěvnost na ligách stoupá, ale je potřeba v této práci pokračovat; 
ČBF se snaží oslovovat i ty, kdo basketbal nehrají 

− v rámci rozpočtu by mělo přijít mírné navýšení financí z NSA v oblasti talentu 
a reprezentace; celková výše dotace od státu je ale stále na úrovni roku 2017 

− ČBF se zaměřuje na podporu ženského basketbalu; byly zmíněny problémy týmu Slavie 
po obvinění Iva Kaderky, klub bude hledat nového majitele; byla oceněna ženská 
reprezentace 

− došlo k částečné změně v ČOV – olympijské svazy budou mít do budoucna větší váhu 
při rozhodování 

− v rámci ČUS se jedná o budování zázemí pro kolektivní sporty v Nymburku; v nejbližší 
době budou publikované výsledky velkého průzkumu mezi kluby 

− má se měnit legislativa na podporu sportu, která by mohla změnit systém financování 

 

Zprávu Výboru ČBF následně doplnili další představitelé ČBF. 

Michal Ježdík (vedoucí sportovně metodického úseku ČBF) 

− Komise vrcholového basketbalu chlapců – došlo ke změně ve vedení; v roce 2023 
proběhla analýza programu talent (Systém talentované mládeže), byl schválen nový 
formát; byly zmíněny výsledky reprezentačních družstev 

− Komise vrcholového basketbalu dívek – zmíněna podpora studentek; úzká spolupráce 
s FIBA a snaha o co největší mezinárodní zapojení, kvůli získání zkušeností; proběhla 
analýza programu talent (Systém talentované mládeže); připravují se dvě MS, která 
budou pořádána v ČR; snaha o podporu basketbalu dívek v kategorii U15 

− Komise dětí a mládeže – popsány základní pilíře rozvoje basketbalu v této věkové 
kategorii; popsána situace ve školním basketbalu, chystá se nový projekt pro děti z 1.–
3. třídy 

− Metodická komise – vysvětlen systém vzdělávání, které se snaží o decentralizaci; 
u nejvyšší trenérské licence by mělo dojít na podzim 2024 ke spuštění nového systému 
vzdělávání; měla by se rozvíjet podpora mladých (resp. nových) talentovaných trenérů 

− silový a kondiční trénink – síla a kondice jsou oblasti, ve kterých basketbal v ČR 
zaostává; k tomu byl vytvořen kurz, ve kterém proběhl už 4. ročník; v létě 2023 se 
v ČR konal summit ESCCA a letos bude uspořádán znovu 

− školní sport – probíhá školení učitelů, ale jen omezeně, limitem jsou finance; 
univerzitní ligy se dobře rozvíjí, ale nevýhodou je, že se do nich nemůžou zapojit 
soukromé vysoké školy 

Jiří Welsch (člen Výboru ČBF)  

− reprezentace muži – změna na postu hlavního trenéra v létě 2023 – Diego Ocampo, 
první akcí pod jeho vedením byla předolympijská kvalifikace 

− reprezentace muži U20 – úspěšný rok 2023, postup do divize A na ME U20 

− reprezentace muži pro Letní světovou univerziádu – vítězství v turnaji v Chengdu, 
historický úspěch 

− projekt CZ Academy – 3. ročník fungování, cílem projektu je výchova reprezentantů; 
pozornost je věnována ročníku 2008 



 

Jan Maštálka (Big data a Integrity) 

− big data – analýza dat zahájena v roce 2021, popsány realizované nebo probíhající 
projekty na těchto datech založené, další projekty jsou ve vývoji nebo se plánují 

− s tím souvisí edukace uživatelů analytických nástrojů, cloudu a AI 

− ČBF je od roku 2021 účastníkem programu FIBA Swish – vzdělávání na národní úrovni 
s cílem většího porozumění předpisům a zásadám FIBA 

− ČBF (a FIBA) využívá licenci Sportradar, která cílí na prevenci manipulace zápasů 
a sázek 

− výstupy z programu FIBA Swish se propisují do etických kodexů; připravuje se hotline 
na webových stránkách ČBF, kam bude možné oznamovat porušení nebo podezření na 
porušení 

Aneta Karlová (basketbal 3x3) 

− popsán průběh Chance 3x3 Tour a Chance 3x3 PROFI Tour v roce 2023; v roce 2024 na 
tento projekt navazuje další a to 3x3 ŽBL a 3x3 NBL 

− pilotní projekt 3x3 Liga regionů U15; pro rok 2024 se rozšiřuje počet regionů a přidává 
se kategorie U17 

− popsány výkony reprezentace 3x3 muži a ženy 

Jan Baloun (Česká asociace basketbalových rozhodčích) 

− bude se měnit systém delegace rozhodčích pro zápasy U15 a mladších kategorií 

− aktuálně startují kampaně pro nábor nových rozhodčích 

− představen systém vzdělávání rozhodčích, marketingové a PR aktivity ČABR, programy 
na kultivací prostředí v basketbalu (novinkou je projekt Zelená píšťalka) a systém 
komisařů 

František Rón (Česká asociace basketbalových trenérů) 

− ČABT byla téměř 3 roky neaktivní, v březnu 2024 byla opětovně ustavena na 
Shromáždění trenérů, zvolen výbor a schválen Statut ČABT 

− nové zaměření nejen na vzdělávání, ale zejména na zvyšování prestiže trenérů 
a respektu k jejich práci, podpora a rozvoj komunikace (včetně informací na webu) 

Martin Peterka (marketing) 

− plán pro rok 2023 bylo navýšení generovaného obsahu online; podpořen videoobsah 
pro sociální sítě 

− proběhla kampaň pro playoff „Předem nevíš“, v roce 2024 je připravena nová kampaň 
„Poprvé“ 

− úspěšná účast v několika marketingových a PR soutěžích 

− hlavní projekt pro rok 2024 bude oslava 100 let; výhledově bude zahájena práce na 
marketingové komunikaci připravovaných velkých mezinárodních akcí, prohloubena 
integrace video a foto obsahu a připravuje se technologický projekt pro práci s daty 

Šimon Sedlařík (NBL) 

− v sezóně 2023/2024 došlo k nárůstu počtu fanoušků, byla prohloubena spolupráce 
s ČT jako hlavním mediálním partnerem ČBF 



 

− představeni klíčoví mediální partneři basketbalu a zejména nový pohár Kooperativa 
NBL – pohár Jiřího Zídka st. 

− popsána účast klubů NBL v evropských soutěžích, organizace All Star Game a Louda 
Auto Final 8 

− úspěšný charitativní projekt Bez faulu 

Jakub Večerka (ŽBL) 

− popsána právě uzavřená sezóna 2023/2024 

− zvyšuje se účast ženských týmů v evropských pohárech 

− Chance ŽBL má nové mediální partnery pro sezónu 2024/2025 – TV Nova, Deník.cz 

− definovány cíle pro novou sezónu – navýšení návštěvnosti, větší počet TV přenosů, 
přítomnost v evropských pohárech, zacílení reklamních kampaní na rodiny s dětmi 

Michaela Veselá (Corporate Social Responsibility) 

− popsány hlavní pilíře CSR a vývoj v nich za rok 2023 s plánem na rok 2024 – úspěšný 
projekt Bez faulu s charitativní a vzdělávací částí; Basketbal pro všechny; Basketbal pro 
dětské domovy; Vzdělávání, edukace a prevence; Životní prostředí a udržitelnost 

− představeni noví partneři a spolupráce CSR 

Rozprava k bodu 2 programu Valné hromady – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada schválila Výroční zprávu a zprávu Výboru ČBF za rok 2023. 

Kvorum: 42/22 Pro: 36  Proti: 0 Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

 

3. HOSPODAŘENÍ SKUPINY ČBF ZA ROK 2023 A NÁVRH ROZPOČTU NA ROK 2024 

Zprávu přednesla Karolína Synecká, vedoucí ekonomického úseku. Valné hromadě ČBF byla 
předložena řádná účetní závěrka ČBF. Byly představeny finanční výsledky v jednotlivých 
subjektech ve skupině a dále finance v oblastech a na projektech. V prosinci 2023 proběhla 
kontrola ze strany NSA, která neshledala pochybení.  

Valná hromada ČBF vzala na vědomí výsledek hospodaření České basketbalové federace z.s. 
za rok 2023 jako přebytkový ve výši: 

Příjmy    193 718 668 Kč 

Výdaje    191 188 030 Kč 

Zisk    2 530 638 Kč 

Valná hromada ČBF vzala na vědomí výsledek hospodaření ČBF s.r.o. za rok 2023 jako ztrátový 
ve výši: 

Příjmy    30 718 599 Kč 

Výdaje    31 237 600 Kč 

Ztráta    - 519 001 Kč 



 

Valná hromada ČBF vzala na vědomí výsledek hospodaření Česko dribluje s.r.o. za rok 2023 
jako přebytkový ve výši: 

Příjmy    1 356 372 Kč 

Výdaje    1 259 777 Kč 

Zisk    96 595 Kč 

Valná hromada ČBF projednala plánovaný rozpočet ČBF na rok 2024 jako přebytkový v níže 
uvedených částkách. Karolína Synecká upozornila, že přislíbené příjmy zatím nebyly ze strany 
NSA poskytnuty v plné výši a neexistuje konečné rozhodnutí NSA o konečné výši poskytnutých 
prostředků. 

Příjmy    192 158 148 Kč 

Výdaje    189 493 280 Kč 

Zisk    2 644 868 Kč 

Rozprava k bodu 3 programu Valné hromady 

Blanka Žánová – Na podzim nebyly vyplaceny příspěvky na rozhodčí na zápas s tím, že budou 
poskytnuty na jaře, je to zakomponováno v rozpočtu? 

Karolína Synecká – Ano, toto je zakomponováno do rozpočtu a příspěvky budou doplaceny. 

Usnesení: Valná hromada ČBF projednala a schválila účetní závěrku ČBF za rok 2023 a výsledek 
hospodaření ve výši 2 530 638 Kč. 

Kvorum: 42/22 Pro: 36  Proti: 0 Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

Usnesení: Valná hromada ČBF vzala na vědomí výsledek hospodaření ČBF s.r.o. za rok 2023 
(ztráta ve výši 519 001 Kč) a výsledek hospodaření Česko dribluje za rok 2023 (zisk ve výši 
96 595 Kč). 

Kvorum: 42/22 Pro: 36  Proti: 0 Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

Usnesení: Valná hromada ČBF schválila návrh rozpočtu ČBF ve výši 2 644 868 Kč a zmocňuje 
Výbor ČBF k operativním úpravám rozpočtu s tím, že bude dodržena kladná bilance rozpočtu 
i s případným využitím zdrojů ČBF s.r.o. 

Kvorum: 42/22 Pro: 36  Proti: 0 Zdržel se: 6 

Návrh byl přijat. 

 

4. ZPRÁVA DOZORČÍ A ODVOLACÍ RADY ČBF 

Zprávu přednesl Radan Tesař, předseda Dozorčí a odvolací rady ČBF. 

− probíhá digitalizace a postupná automatizace interních procesů, systém by měl být 
centralizován a sjednocen 



 

− ČBF potřebuje statutární audit; je důležitá lepší kontrola ovládaných společností 
a pobočných spolků, plnění reportingových povinnosti, řádného plnění rozpočtu 
a účelného vynakládání poskytnutých prostředků 

− byla představena činnost Dozorčí a odvolací rady v roce 2023 

− je zapotřebí hlubší analýza legislativy ČBF a odstranění zjištěných nedostatků 

Usnesení: Valná hromada schválila zprávu Dozorčí a odvolací rady ČBF za rok 2023. 

Kvorum: 41/21 Pro: 34  Proti: 0 Zdržel se: 7 

Návrh byl přijat. 

 

5. ÚPRAVA ŘÁDŮ A ZMĚNA STANOV ČBF 

ČÁST 1: Tento bod programu uvedl Pavel Hlaváček, předseda Legislativní komise. Informoval, 
že Zdeněk Navrátil (Basketpoint Frýdek-Místek) navrhl tři změny řádů ČBF. První navržená 
změna se týká úpravy pravidel pro přestup dorostenců. Výbor s návrhem nesouhlasí, protože 
se tím zdražují hráči „zezdola“, a doporučuje návrh nepřijmout. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 1) 

Zdeněk Navrátil – Silnější pes ... To jsem si pomyslel, když jsem četl vyjádření Výboru k mému 
návrhu, zdůvodnění Výboru je totiž naprosto nedostačující. Ve Frýdku-Místku si kluci sami 
nevybírají, že budou hrát basket. Hrají fotbal, ve škole preferují florbal, házenou nebo volejbal. 
I přesto je dnes basketbal ve Frýdku-Místku největším klubem. Je to proto, že realizační tým 
klubu odvedl obrovský kus práce. 

Před lety jsem založil Basketpoint, hrajeme šestou sezónu a po 6–9 letech máme basketbalistu, 
který když něco dokáže, začnou kolem nás tančit jiné kluby, které o něj mají zájem. Nejde jen 
o peníze, které jsme na hráče vynaložili, ale i o to, že trenéři po odchodu dobrého hráče ztrácejí 
motivaci, kolektiv dětí se rozpadá. Za takového hráče nám klub, který ho chce koupit, dá 
30 800 Kč. My jsme federaci za dobu, kdy jsme vychovávali tohoto hráče, odvedli obrovské 
částky. 

Nedotované kluby by neměly dávat své hráče se slevou. Dnešní konference ve mně vzbuzuje 
dojem, že basketbal v ČR nemá žádné problémy. Basketbal měl ve Frýdku-Místku historii 
a věřím, že se do té situace vrátíme. Pokud mi ale budou bráni hráči, nebudu to moci udělat. 

Předložil jsem dnes tři návrhy na změnu řádů. Všechny souvisí s tím, že žijeme ve světě, kdy 
malé kluby vychovávají hráče a pak za něj dostanou 30 000 Kč. Když budou tyto děti odcházet, 
my nikdy nikam nepostoupíme. Jsem tady tedy proto, abych viděl, kdo z těch dotovaných 
velkoklubů bude hlasovat pro to, aby mi za hráče při přestupu mohl dávat méně, než já bych 
dal za hráče od nich. 

Blanka Žánová – Také jsem z malého klubu a to, co tu zaznělo na začátku, vnímám jako 
dehonestaci trenérů z malých klubů. Musíme ocenit práci trenérů z klubů, kde hráči začínají. 
Tímhle navrženým opatřením kluby demotivujeme. Stejný hráč, který půjde ode mě do 
nějakého centra, bude mít menší hodnotu, než kdyby šel z tohoto centra ke mně. Odůvodnění 
koeficientu pro snížení ceny hráče není skutečný argument. Mám hodně zkušeností s tím, že 
děti, které byly ve výběrech a měly našlápnuto, pak nedostanou příležitost, protože si velký 



 

klub nabere třeba 12 hráčů a pak je nechá sedět na lavičce. Prosím za sebe, abyste ten návrh 
zvážili – minimálně abychom nepodpořili odůvodnění komise, že hráč z malého klubu není 
kvalitní, a proto musíme jeho cenu snižovat. Tabulky jsou nastavené už roky a další snížení je 
opravdu směšné. I kluby z okolí Prahy už začínají být demotivovány s tím, že pro ně nemá cenu 
vychovávat hráče. To není normální situace. Je potřeba, aby se děti rozvíjely ve svých klubech 
a odcházely až později a za rozumnou cenu. 

Ivo Lukš – Rád bych řekl svůj názor, možná menšinový. Basket je dobrovolnická činnost, z větší 
části financovaná státem, městy, kraji a rodiči. Pan Navrátil je světlá výjimka. Já osobně jsem 
zastáncem zrušení jakýchkoli plateb za přestupy hráčů. Rozumím, co tady bylo řečeno – 
nesmyslné stahování hráčů, aby přestoupil a pak seděl na lavičce, ale v tom hrají velkou roli 
rodiče a často se s tím nedá nic dělat. Hodně jsme diskutovali o možnostech omezení 
přestupů; ve Švédsku v hokeji mají do 15 let desítky přestupů ročně, u nás jich bylo 2 500. Ale 
kdybychom navrhli omezení přestupů, myslíte, že by to prošlo? A poslední věc – určitě jsem 
pro hledání mechanismu, jak ocenit trenéry, kteří vychovávají dobré hráče. Nemyslím si ale, 
že cesta je přes zvyšování plateb za hráče. 

Zdeněk Navrátil – Já si dovolím trvat na tom, ať se hlasuje o mém návrhu nejdříve. 

Daniel Rada – Nejdříve se musí hlasovat o návrhu Výboru, takový je postup podle jednacího 
řádu. 

Blanka Žánová – Po příspěvku pana Lukše musím reagovat. Trenéry nikdo nefinancuje. My 
musíme žebrat u podnikatelů, dáváme vlastní peníze na rozhodčí. A vy si dovolíte říct, že byste 
to dal zadarmo, protože je to dobrovolnická činnost? My jsme něco 20 let budovali a nikdo 
nám nepomáhal. Výbor se choval k malým oddílům hrozně. Pokud chcete vychovat hráče, 
musíte trenéry udržet. A jejich práci někdo musí zaplatit, odněkud se ty peníze musí vzít, jinak 
ten oddíl neudržím. Pokud budete chtít, abychom to dělali jen dobrovolnicky, tak se nám ten 
krásný sport zhroutí. 

Ivo Lukš – Paní Žánová, řekl jsem, že financování poskytují stát, města, kraje a rodiče. 

Blanka Žánová – Kolik myslíte, že toho rodiče ufinancují? 

Ivo Lukš – A k dobrovolnictví – ve kterém klubu je naplno placený trenér? A také jsem říkal, že 
musíme hledat cestu, jak ty trenéry ocenit. Opravdu si nemyslím, že bych někoho 
dehonestoval. 

Kamil Havrlant – Já myslím, že malým klubům jde hlavně o to, aby poměr byl 1:1. 

Pavel Hlaváček – Já zkusím kompromisní řešení. Dnešní Valná hromada nepřijme návrh pana 
Navrátila a zároveň uloží Legislativní komisi připravit na příští Valnou hromadu nové upravené 
znění přílohy č. 1 přestupního řádu. Já se totiž obávám, že pokud jeho návrh přijmete, že není 
promyšlený do všech návazností. To je můj návrh. 

Ladislav Klavrza  – Naprosto souhlasím s postojem paní Žánové. Co teď navrhuje pan Hlaváček, 
to se vrátíme o celé roky zpátky. Jen odsuneme problém a za rok se budeme o tom bavit znova. 

Kamil Havrlant – My velké kluby bychom měli cítit solidaritu s těmi malými. My nemáme 
problém s poměrem 1:2. To by mohlo nastartovat spolupráci s těmi malými kluby. Já za sebe 
s tím nemám žádný problém. 



 

Daniel Rada – Nejdříve budeme hlasovat o návrhu Výboru. 

Zdeněk Bříza – Chtěl jsem navrhnout totéž, co pan Hlaváček. Můj návrh bude neschválit návrh 
pana Navrátila a na druhou stranu zavázat ČBF k úpravě tabulek přestupního řádu pro další 
období. 

Zdeněk Navrátil – Když se bude hlasovat o nepřijetí, bude to znamenat automaticky přijetí 
mého návrhu? 

Daniel Rada – Ne, potom budeme hlasovat o dalších návrzích. 

Usnesení: Návrhová komise navrhuje nepřijmout návrh Ing. Navrátila v souladu 
s doporučením Legislativní komise. 

Kvorum: 41/21 Pro: 10  Proti: 11 Zdržel se: 20 

Návrh nebyl přijat. 

Usnesení: Koeficienty soutěže u mládežnických kategorií U16 až U19 se mění na hodnoty 3 - 
2 - 1 (podle návrhu pana Navrátila). 

Kvorum: 41/21 Pro: 14  Proti: 16 Zdržel se: 11 

Návrh nebyl přijat. 

Usnesení: Valná hromada ukládá sekretariátu, generálnímu sekretáři a komisím novelizaci 
návrhu na úpravu tabulek s tím, že nový návrh předloží na příští Valné hromadě (podle návrhu 
paní Žánové). 

Kvorum: 41/21 Pro: 37  Proti: 0 Zdržel se: 4 

Návrh byl přijat. 

Závěr: Příloha č. 1 Přestupního řádu basketbalu se pro sezonu 2024/2025 nemění a bude 
předložen nový návrh na příští Valné hromadě. 

 

ČÁST 2: Tento bod programu uvedl Pavel Hlaváček, předseda Legislativní komise - Druhý návrh 
pana Navrátila se týká akcí, o kterých vím, že se dějí. Tým ví, že nemůže postoupit ani sestoupit, 
tak pustí jinam dva hráče a po kvalifikaci si je vezme zpátky. Pan Navrátil navrhuje, aby takový 
hráč nemohl celou příští sezonu přestoupit do původního nebo jiného klubu. Legislativní 
komise to trochu změnila s tím, že by se to vztahovalo na přestupy od ledna (od 1. 1. 2025), a 
navrhuje takto upravit citovaný článek. 

Daniel Rada – Prosím pana Navrátila o informaci, jestli na svém návrhu trvá. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 2) 

Zdeněk Navrátil – Můj návrh byl jiný. Tam bylo stanoveno, že se nesmí přestupovat do 1. 3. 

Pavel Hlaváček – Ano, ale po 1. 3. se stejně nesmí přestupovat. 

Zdeněk Navrátil – Jde o to, že v takové situaci za klub nastupuje sestava, která nemá s tím 
klubem nic společného. Ale vlastně máte pravdu. Pojďme tedy o tom takto hlasovat, jak 
navrhla Legislativní komise. 



 

Ivo Lukš – Mám technickou poznámku. Je tam uvedeno, že Legislativní komise návrhu částečně 
vyhověla. V přestupním řádu je tato situace pokryta, hráč do 31. 12. nesmí přestoupit a musí 
hrát s klubem, se kterým postoupil. Ten kompromisní návrh je vyhovět návrhu pana Navrátila, 
ale to omezení by platilo do konce kalendářního roku. 

Blanka Žánová – Pan Navrátil asi myslí, že ti hráči mohou papírově zůstat v tom klubu, kterému 
pomohli, ale mohou hostovat v tom extraligovém klubu. Všechno se dá obejít. 

Pavel Hlaváček – Navrhneme to jako změnu přestupního řádu, článek 4 odst. 2: „V případě, že 
hráč přestoupí po 1. 1. do klubu, který se v následující sezóně úspěšně zúčastní kvalifikace 
v jeho věkové kategorii, nemůže do 31. 12. přestoupit do žádného jiného klubu ani hostovat 
zpět do původního mateřského klubu. Toto opatření je účinné od 1. 1. 2025.“ 

Usnesení: (Daniel Rada) Hlasujeme o návrhu Legislativní komise, schváleném Výborem, jak byl 
teď přednesen. 

Kvorum: 41/21 Pro: 25  Proti: 6 Zdržel se: 10 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 3: Tento bod programu uvedl Pavel Hlaváček, předseda Legislativní komise - Poslední 
návrh pana Navrátila nám zamotal hlavu a nevíme vlastně, jak s ním naložit. Jde o to, jak má 
komunikovat nový klub se starým klubem. Nevím, jak bychom to sledovali, jak bychom to 
trestali. Neumíme si to představit. Proto to jako Legislativní komise nedoporučujeme. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 3) 

Zdeněk Navrátil – Ta definice je tam jasně uvedená. A nikde tam nezmiňuju, že by měli být 
trestaní rodiče. Je potřeba komunikovat s klubem. Já nevím, jak to vymůžeme. Ale je potřeba 
nastavit ten systém. Jestli vám to nevadí, tak budiž, navrhněte nějaké vaše řešení a jedeme 
dál. 

Pavel Hlaváček – Mohl byste nám to vysvětlit? Když navrhujeme, že někdo něco může nebo 
nemůže, musí tam být stanovená sankce. Jak budu dokazovat, že někdo něco udělal 
nebo neudělal? Bude to někdy dokazatelné? 

Zdeněk Navrátil – Já věřím, že ano. 

Pavel Hlaváček – Ale já nemám právo prohlížet mobilní telefony. Nemám to jak udělat. 

Zdeněk Navrátil – Jsem outsider. Nemám řešení na všechno. Ale platí, že stávající situace se 
klubům nelíbí. Velké kluby shánějí hráče za zády klubů. Možná jim to nedokážeme. Ale aspoň 
budeme moci ukázat prstem na toho, kdo je z takového jednání podezřelý. Podal jsem tento 
návrh v prosinci a nebyla k tomu žádná diskuze, jednáme o tom až teď a tady. 

Zdeněk Bříza – Všichni rozumíme panu Navrátilovi. Je to diskuze, která tu probíhá dlouhé roky. 
Za návrhovou komisi bych dal, že způsob jednání s kluby nebude odporovat etickému kodexu, 
který přijme ČBF. Je to obecný návrh, ale dokazatelnost prostě není. Musíme vsadit na etiku a 
rozum lidí. 

Daniel Rada – Nemáme konkrétní představu, o čem přesně máme hlasovat. 



 

Zdeněk Navrátil – Hlasujme o bodech, které jsou dostatečně specifické, aby byly zařazeny do 
přestupního řádu. 

Daniel Rada – To musíme ale určit do kterého článku a co přesně. 

Zdeněk Navrátil – Ne. Návrhem je, aby to byly nové body. 

Daniel Rada – Chcete tedy body 1 až 4 návrhu zařadit do některého článku přestupního řádu. 

Usnesení: Nedoporučujeme přijetí návrhu pana Navrátila v tomto bodu. 

Kvorum: 41/21 Pro: 22  Proti: 11 Zdržel se: 8 

Návrh byl přijat. 

Usnesení: Návrhová komise doporučuje Valné hromadě, aby v novém připravovaném etickém 
kodexu ČBF byly stanoveny podmínky pro jednání mezi kluby o přestupu nedospělých hráčů. 

Kvorum: 41/21 Pro: 39  Proti: 0 Zdržel se: 2 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 4: Soutěžní řád basketbalu, byla navržena změna článků 3(2), 5(7), 6(1), 9(2), 18(3), 39(5) 
a 45(6), viz návrh předložený ČBF a Legislativní komisí, část B. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 4) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Schvaluje se návrh změny Soutěžního řádu basketbalu. 

Kvorum: 41/21 Pro: 37  Proti: 0 Zdržel se: 4 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 5: Směrnice o startu zahraničních hráčů, byla navržena změna článků 1(3),(5),(7), 4(3) a 
7(6), viz návrh předložený ČBF a Legislativní komisí, část B. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 5) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Schvaluje se návrh změny Směrnice o startu zahraničních hráčů. 

Kvorum: 40/21 Pro: 38  Proti: 1 Zdržel se: 1 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 6: Přestupní řád, byla navržena změna článků 2(7), 3(3) a 13(13), viz návrh předložený 
ČBF a Legislativní komisí, část B. Změna článku 4(2) už byla projednána. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 6) 

Marek Kučera – Když bude hráč přestupovat z klubu 3x3, bude se mu počítat do startů 5x5? 

Pavel Hlaváček – Všechny reprezentační akce se počítají, zápasy 5x5 i 3x3. 

Michael Šob – Nám jde o statut reprezentanta. Jde nám zejména o to, že pokud se naše holky 
3x3 probojují na olympiádu, v tuto chvíli by nebyly reprezentantky. 



 

Jaroslav Rozsíval – Jak chcete dokázat, že ten hráč někde nehraje? V regionální soutěži, nebo 
někde? Je to tedy dotaz k článku 2(7). 

Ivo Lukš – Jestli můžu zpátky k článku 2(7), ta změna je technická. V licenčním řádu to dávno 
je. Ale v řádech dosud bylo uvedené „bez vyjádření“. To je rozdíl oproti ostatním řádům, a my 
tímto jen slaďujeme řády spolu. 

Marek Kučera – Dá se rozdělit hlasování o každém článku zvlášť? 

Daniel Rada – Ne, hlasujeme po jednotlivých řádech. Hlasujeme tedy o změně přestupního 
řádu. 

Usnesení: Schvaluje se návrh změny Přestupního řádu. 

Kvorum: 40/21 Pro: 32  Proti: 3 Zdržel se: 5 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 7: Licenční řád, byla navržena změna článků 6(1) a 13(5), viz návrh předložený ČBF 
a Legislativní komisí, část B. Stalo se, že hráč si nechal zrušit licenci, aby obešel zákaz přestupů 
po 30. 9. Proto je předložen tento návrh. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 7) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Schvaluje se návrh změny Licenčního řádu. 

Kvorum: 40/21 Pro: 37  Proti: 0 Zdržel se: 3 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 8: Disciplinární řád, byla navržena změna článků 12(3) a 46(5), viz návrh předložený ČBF 
a Legislativní komisí, část B. Je to jednoduchá úprava, příprava na možnost zavedení 
elektronického zápisu. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 8) 

Blanka Žánová – Řešilo se letos potrestání hráčky v kategorii U14, byla potrestaná jako 
dospělá, včetně finanční pokuty. Myslím, že takový trest je pro dítě nevhodný, a i ten počet 
zápasů je neúměrný. Sankce by se měly rozdělit pro dospělé a děti. 

Michael Šob – My jsme se o tom bavili v tom smyslu, že jsou věci, které by se na hřištích stávat 
neměly. Máme pracovní skupinu, která to bude řešit jako jedno z témat a byl bych rád, 
kdybyste se přidala. Zvažujeme alternativní tresty. Máte můj závazek, že je to v plánu. 

Usnesení: Schvaluje se návrh změny Disciplinárního řádu. 

Kvorum: 39/20 Pro: 38  Proti: 0 Zdržel se: 1 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 9: Trenérský řád, byla navržena změna článků 6(2) a 10(3), viz návrh předložený ČBF 
a Legislativní komisí, část B. Tomáš Kaprálek navrhuje zdarma obnovu uvedené licence. 



 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 9) – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Schvaluje se návrh změny Trenérského řádu. 

Kvorum: 39/20 Pro: 36  Proti: 0 Zdržel se: 3 

Návrh byl přijat. 

 

ČÁST 10: Návrh změn Stanov ČBF, uvedl Ivo Lukš. Jde o návrh Výboru na změnu Stanov ČBF, 
má dvě části. Ta hlavní se týká jednorázového prodloužení mandátu Dozorčí a odvolací rady a 
Arbitrážní komise ČBF, a to proto, aby byla zajištěná určitá kontinuita. Nechceme volit všechny 
orgány naráz. Po tomto jednorázovém prodloužení mandátu bude následně při příštích 
volbách do Výboru ČBF mandát stávající Dozorčí a odvolací rady a Arbitrážní komise ČBF trvat. 
S tím souvisí nutná změna v bodu 4. Bod 5 zajišťuje nezávislost Arbitrážní komise ČBF. 

Další dva body (bod 2 a 3) jsou technické, napravují pochybení týkající se pobočných spolků. 

Budeme hlasovat o celém návrhu. Pokud nebude schválen, můžeme hlasovat po částech. 

Rozprava k bodu 5 programu Valné hromady (část 10) 

Jaroslav Rozsíval  – Proč v pobočných spolkách člen Dozorčí a odvolací rady nemusí být členem 
ČBF, když jmenování provádí Výbor ČBF? 

Ivo Lukš – V oblastech jsou členové Dozorčí a odvolací rady zpravidla členy ČBF, ale je možné, 
aby si oblast našla někoho s odborností, který členem ČBF nebude. Proto jim to chceme 
umožnit. U kontrolních orgánů je nejdůležitější, aby ti lidé uměli efektivně kontrolovat činnost 
toho spolku. 

Usnesení: Schvaluje se návrh změny Stanov ČBF. 

Kvorum: 38/20 Pro: 36  Proti: 1 Zdržel se: 1 

Návrh byl přijat. 

 

6. STATUT A JEDNACÍ ŘÁD ARBITRÁŽNÍ KOMISE 

Návrh přednesl Ivo Lukš. Arbitrážní komise dostala před dvěma lety nové postavení, je 
rozhodčí komisí spolku podle občanského zákoníku. To přineslo hodně závažných změn. 
Nejdůležitější změnou je, že řízení před Arbitrážní komisí probíhá podle rozhodčího řádu, což 
s sebou nese důsledky: pravomocná rozhodnutí jsou vykonatelným rozhodčím nálezem. 
Pokud tedy podle něj není plněno, může se oprávněný obrátit na exekutory. 

Arbitrážní komise už začala tímto způsobem rozhodovat, ale stávající předpis tomuto 
postavení Arbitrážní komise plně neodpovídá. Proto byl ve spolupráci s členy Arbitrážní 
komise zpracován komplexní návrh, a dává se tím do souladu text Statutu a jednacího řádu 
Arbitrážní komise s realitou. Také byla formalizovaná pozice tajemníka. Pro účastníky 
v průběhu řízení, podávání návrhu a postupu v řízení nedošlo k zásadním změnám. Mnohem 
víc povinností je ale uloženo Arbitrážní komisi. 

Rozprava k bodu 6 programu Valné hromady 

Blanka Žánová – Pro zajímavost, kolik těch jednání Arbitrážní komise je asi tak do roka? 



 

Ivo Lukš – Teď se to trochu zvýšilo, zeptám se Pavla Volejníka ... 

Pavel Volejník – Byly roky, kdy jsme měli 5 až 7 jednání. Letos už byla dvě a chystá se třetí. Spíš 
jde o ten počet případů. Bývalo to i 15 nebo 16. Letos máme dvě vyřešená rozhodnutí, další 
dvě se právě zpracovávají. 

Blanka Žánová – Ta formalizovaná pozice tajemníka, co to znamená? 

Ivo Lukš – Tajemníkem je Pavel Volejník jako člen Arbitrážní komise. Je to člověk, který 
distribuuje materiály, zve k jednání, komunikuje, připravuje administrativu. Formálně nově 
stanovujeme, jaká má práva a povinnosti. Jsme domluveni, že pokud by to administrativně 
přesáhlo únosnou mez, budeme případně muset přijít s návrhem, aby to byl někdo externí, 
koho budeme platit. Ve federacích jsou většinou externí. 

Pavel Volejník – Já k tomu chci ještě doplnit, že v tom stávajícím řádu byla hlavní role 
směřovaná na předsedu Arbitrážní komise. Ale ve skutečnosti tu komunikaci zajišťuje 
tajemník, takže je to jen upřesnění. 

Pavel Hlaváček – Platnost bude odkdy? 

Ivo Lukš – Ode dneška, ale účinnost je uvedená ve statutu, od zveřejnění na webových 
stránkách. 

Pavel Hlaváček – Patří statut do komplexu řádů? Protože ty máme všechny s jednotnou 
účinností. 

Ivo Lukš – Ne. Je to vnitřní předpis, ale není to součástí basketbalových řádů. Děkuji za 
schválení. A jen připomínám, že arbitráž je až poslední možnost řešení, dohoda je vždy lepší. 

Usnesení: Schvaluje se nové znění Statutu a jednacího řádu Arbitrážní komise ČBF. 

Kvorum: 39/20 Pro: 35  Proti: 0 Zdržel se: 4 

Návrh byl přijat. 

 

7. VOLBA AUDITORA ČBF 

Návrh přednesl Zdeněk Bříza, předseda návrhové komise. 

Stalo se nám, že jsme měli auditorskou společnost, která se rozdělila a náš auditor nebyl 
formálně ve společnosti, se kterou jsme měli smlouvu. Navrhujeme tedy, aby Valná hromada 
schválila společnost AUDIT ONE s.r.o., se sídlem: Pobřežní 620/3, 186 00 Praha – Karlín, již 
zastupuje: Ing. Rudolf Černý, jednatel společnosti, IČO: 099 38 419, DIČ: CZ09938419 na další 
tři kalendářní roky jako auditora ČBF. 

Rozprava k bodu 7 programu Valné hromady – nikdo se nepřihlásil 

Usnesení: Valná hromada schválila nového auditora ČBF – společnost Audit ONE s.r.o 
s účinností od 29.4.2023. 

Kvorum: 39/20 Pro: 38  Proti: 0 Zdržel se: 1 

Návrh byl přijat. 

 



 

8. DISKUSE 

Diskuzi zahájil Daniel Rada, předseda Valné hromady. Do diskuze se přihlásil pan Navrátil, ten 
už svůj příspěvek přednesl při diskuzi o změně řádů. Hlásí se někdo další? 

Petr Hála – 25 let se věnuji basketbalu, dnes jsem sekretář klubu. Můj podnět je k bodovému 
systému rozhodčích. Jako šestice klubů ze severní Moravy jsme oslovili Výbor ČBF s tím, že na 
severní Moravě máme problém se způsobem vedení zápasů některých rozhodčí. Jejich 
chování k trenérům někdy přechází až v osobní souboj mezi trenéry a rozhodčími. Víme, že 
někteří rozhodčí zneužívali svého postavení vůči trenérům. Na to nám ČBF odpověděla. Můj 
podnět ale je, že trenéři hodnotí kvalitu rozhodčích známkami 1 až 4. K čemu to hodnocení 
slouží? Podle mě k ničemu. Proto bych chtěl požádat o usnesení Valné hromady, že ČABR 
a ČABT musí navrhnout, jak využít nástroj, který máme – hodnocení basketbalových rozhodčí. 
Máme nástroj a neumíme ho využít. 

Usnesení: ČABR a ČABT zváží a navrhne novelu hodnocení rozhodčích a jeho využití. 

Kvorum: 39/20 Pro: 31  Proti: 3 Zdržel se: 5 

Návrh byl přijat. 

 

C. ZÁVĚR VALNÉ HROMADY 

Zdeněk Bříza, předseda návrhové komise, přednesl návrh usnesení Valné hromady ČBF. 

Usnesení: Všechna usnesení Valné hromady dle jednotlivých bodů programu budou uvedena 
v praxi sekretariátem ČBF. 

Kvorum: 39/20 Pro: 39  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

Předseda valné hromady Daniel Rada ukončil jednání Valné hromady ČBF v 18:30 hodin. 
Kompletní dokumentace Valné hromady ČBF je uložena v archivu České basketbalové 
federace z. s. 

 

V Praze dne 29. dubna 2024 

 

Zapsala: Klára Sýkorová 

Ověřil:  Zdeněk Bříza 


